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 אריק ושולי היקרים, 
 

. נאמר לי לקראת נסיעתנו הקרבה לסיור בבריסלאני פונה אליכם על מנת להתחיל לקדם עניינים 
ולכן אני ו, "חג המולד וכנס רמטכ"לים של נאטפשת ולא יהיה קשב לעניין בגלל ח 19.01.18-שעד ל

 לשגרה מהאירועים האמורים.רה פונה כעת, לקראת החז
 

כפי שציינתי בשיחות שקיימנו לפני מספר חודשים, השנה מתקצר הסיור שלנו בבלגיה ביום אחד, 
ימים  3מפני שביום שלישי בערב אנחנו טסים לברלין ליומיים. לפיכך, נשהה השנה בסך הכול 

 .במרץ 20עד  18בבריסל, בתאריכים 
 

 טיסות
 

תל אביב לבריסל ומברלין לתל אביב הדבר הדחוף ביותר שצריך לסגור הוא את הטיסות שלנו מ
של  18:35במרץ בשעה  20-טיסה לנראה כ, מזמינים )בטיסת הביניים אנחנו מטפלים בעצמנו

 (. בראסלס
 

שאנחנו בדרך כלל  06:00-אני לא מוצא במערכת את טיסת אל על של יום ראשון במשום מה 
בשעה במרץ  18-בטיסת הבוקר היחידה שזמינה עבורנו היא הטיסה של בראסלס  ןלוקחים, ולכ

(. דרך 50-זה צריך לסגור בדחיפות לנוכח כמות הנוסעים הגדולה )למעלה מאת . כמובן שגם 05:15
אגב, יכול להיות שאל על לא פתחו את הטיסה הזו בגלל כמות נמוכה של נוסעים ביום ראשון בבוקר, 

 ושאם ידעו שאנחנו מזמינים כמות גדולה של כרטיסים כן יפתחו אותה?
 

במרץ, אנחנו מבקשים לסגור את הטיסה של אל על  22ישי, לגבי הטיסה מברלין ארצה ביום חמ
 .22:00בשעה 

 
 מלון

 
 , שהיה בסדר גמור, ונשמח לחזור לשם.NH Collection Grand Sablonבשנה שעברה שהינו במלון 

 
 מזון

 
 האוכל ביום הראשון )כריכים והשלמות חטיפים וכו'( היה מספק בהחלט.

 
כשרות, כפי שעשינו לשומרי הארוחות בוקר במלון היו בסדר גמור, ונצטרך להשלים כמובן מזון 

 בשנה שעברה.
 

, לא טובותזכו לביקורות ( ESDC-)בנאט"ו ובמשרדי הטרינג שהזמנו יארוחות הצהריים של הקי
 רצוי למצוא ספק איכותי יותר.

 
ארוחות ערב יהיו על בסיס אש"ל )ייתכן שגם כאן נצטרך להשלים מזון לשומרי הכשרות, איני יודע 

 (.המסעדות הכשרות בעירהמזון הכשר או מה היקף ההיצע של 
 

 הסעות
 

, שיאפשר להכיל את כל המזוודות נוסעים( 60) גם השנה אנחנו מבקשים להזמין אוטובוס גדול יותר
נכון כמובן (. הדבר נעביר לתא הנוסעים את כל מה שלא ייכנס בתאי המטעןבמידת הצורך כך ש)

 שלישי )הסעה אל שדה התעופה(. וליום ה ()באיסוף משדה התעופהן ליום הראשובמיוחד 
 

 במרץ( 18 )יום ראשון התארגנותהגעה ויום 
 

בדרך , אנחנו ומשתתפי המשלחת מגיעים לעיר עייפים מאוד נו יום עבודהאייום זה מאחר שכזכור, 
ורכי צאת היום לתכנים תיירותיים קלילים ולהגעה למלון בשעות אחר הצהריים ל כלל מייחדים

 מנוחה עד ליום שני בבוקר.
 

אולי על ברוג', שהבנתי שהיא עיר  נו)חשביום הזה ללקבל את המלצותיכם לפעילות מתאימה נבקש 
חד בדרך לעיר או בעיר מקום מיועוד האם יש  יפה מאוד ושהחניכים ייהנו לבקר בה; מה דעתכם?

שהיו חסרים )סיור על בסיס לימודי כלכלי או חברתי פשר גם לארגן א .(?עצמה שאפשר לבקר בו



2 
 

סיור שטח  :דוגמהתם ס) זה ביום ראשוןדבר כ, אם אפשר לארגן (מעט בסיור של שנה שעברה
 .(בבלגיהגרים התמודדות עם מהשמלמד על 

 
 תוכנית הביקור

 
 הביקוריםסדר 

 
חשבנו שנכון לפגוש דוברים )שני ושלישי(, וכל בהתחשב בכך שהשנה יש לנו רק שני ימים בהם נ

האירופי, וביום שלישי, יחוד בא – שנייום  – , שבו אין לנו מגבלת זמןהשנה לבקר ביום הארוך יותר
שכמות הדוברים של האיחוד האירופי הדבר נובע מכך בנאט"ו. נבקר  –שבו כבר טסים בערב לברלין 

הסיור המוקדש יום בוקר של ב ביקור בפרלמנט האירופיגדולה מזו של נאט"ו, ושגם נבקש לשלב 
 איחוד האירופי. מה דעתכם בעניין?ל
 

 דוברי נאט"ו בשנה שעברה
 

 התייחסות והמלצה הנושא הדובר
Nicola de 

Santis 

יחסי נאט"ו עם 
מדינות הים 
התיכון והמזרח 

 התיכון

דובר רהוט ואנרגטי. מכוח תפקידו, גם אחראי בעצם 
 בנאט"ו. לביקורה של משלחת מב"למטעם נאט"ו 

 מומלץ לשמר ההרצאה.

Petr Pavel  :אתגרים נאט"ו
 והזדמנויות

 דובר טוב, בעל תפקיד מפתח.
)נדמה לי שקראתי שהוא אמור  מומלץ לשמר ההרצאה

להתחלף בקרוב? אם כן, אז כמובן שיש לפגוש את 
 .מחליפו(

פנל שגרירים 
)שגריר בפועל 
של ארה"ב, סגן 

השגריר 
 האיטלקי(

נושאים שונים, 
בעיקר רוסיה 

 יכוןוהמזרח הת

פנל חשוב ובדרך כלל מוצלח, למרות שההרכב משתנה, 
לעיתים בדקה התשעים. בשנה שעברה היה אמור להיות 
גם השגריר התורכי, מה שיכול היה להיות מעניין לאור 

בין ישראל שדרוג היחסים ההתנגדות התורכית בעבר ל
 . יכול להיות מעניין לנסות להביאו השנה.לנאט"ו

 .הפנלמומלץ לשמר 
MG Jan Toft  פעולה שיתוף

של  בינלאומי
 ו"נאט

 בינונית.הרצאה 
 לשקול החלפה בהרצאה אחרת.מומלץ 

Rose 
Gottemoeller 

חובה, ולו מפאת העובדה שזו הדוברת הבכירה הרצאת  כלליתסקירה 
 ביותר.
 ?ל עצמו"האם ניתן לבקש סקירה של המזכ :שאלה

 מומלץ לשמר ההרצאה.אופן, בכל 
Jamie Shea אתגרים  :ו"נאט

ביטחוניים 
 עכשוויים

 בסך הכול. טובההרצאה טוב, דובר 
 לשמר ההרצאה.ניתן 

Radoslava 
Stefanova 

-ו"נאטיחסי 
 רוסיה

נוספה ברגע נכללה בתוכנת המקורית ולא ההרצאה 
 אופן, ההרצאה הייתה טובה.בכל . האחרון

 מומלץ לשמר ההרצאה.
LTG Hans 

Werner 
Wiermann 

הפעילות 
הצבאית של 

 ו"נאט

נוספה ברגע נכללה בתוכנת המקורית ולא ההרצאה 
 .לא הרצאת חובה, סבירובר ד .האחרון

 
 ו השנה"לשקול לקראת הביקור בנאטשיש נקודות 

 
 לשמר הרצאות קצרות יחסית, עם זמן רב לשאלותנכון  .1
 .נוסעים למונס ולאבריסל בבמטה מבקרים רק אנחנו  .2

 ?בבריסל האם עברו כבר למטה החדש :שאלה
ניתן להביא את האם  .יסלל בבר"לשיחה עם מב SHAPE-להביא נציג בכיר מנבקש  .3

SACEUR? 
 :בתוכנית הדובריםשניתן לשקול לכלול וספים ננושאים  .4
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 ו"מול נאט ל"צה הקשרי העבודה שללגבי קצרה נספח סקירת  .א
רצוי למצוא דובר שיכול לדבר על זה שלא ) ו בעידן הנוכחי"ב עם נאט"ארהיחסי  .ב

 (יקלי קורקט, אחרת זו הרצאה מיותרתבסיסמאות וברמת הפוליט
 ו"מבחינת נאטכותיו להסכם הגרעין עם איראן והשאתגור  .ג

 
 בשנה שעברה האיחוד האירופידוברי 

 
 התייחסות והמלצה הנושא הדובר

Jean-Christophe 
Belliard 

מדיניות אתגרי 
 א"החוץ של הא

 מפאת בכירותו.חשוב אבל סביר, דובר 
כן, אם  ?האם ניתן להזמין את הלגה שמיד :שאלה

 עדיף, כמובן.
 ההרצאה.לשמר  –אחרת 

Laurent Muschel  עם התמודדות
מהגרים 

 א"אופליטים ב

מהפעם אם כי היה פחות טוב )דובר טוב הכול בסך 
מעט הנושא היה עכשווי ורלוונטי. נושא וה (ודמתהק

 כעת. "חם"פחות 
לאחר שתהיה לנו התמונה לשמר ההרצאה, ניתן 

בכל  ים והנושאים האפשריים.הכוללת של הדובר
, נבקש התייחסות הרצאההתישמר אם מקרה, 

להערכות האירופיות לגבי חשש התגברות הפליטות 
 נית במדינהמסוריה במקרה של התבססות אירא

הפליטים ולשילובם האיחוד לקליטת  טולצעדים שנוק
 בחברה.

הסכם א ו"הא דגןגלי 
עם הגרעין 
ר "איראן, לוט

 ן"ן/בק"ופר

נוספה ברגע נכללה בתוכנת המקורית ולא ההרצאה 
ז, "לות אילוצי אפטובה, אבל מצאה הר .האחרון

 הייתה קצרה מדי.

רלמנט בפביקור 
האירופי ומפגש עם 
 חבר פרלמנט
Geoffrey Van 

Orden 

ה יכול להיות טוב הי הזמניםתכנון זאת, עם  מצוין. 
הרבה מאוד זמן לפני הפגישה עם מנט ללפרהגענו יותר. 

חבר הפרלמנט, ולאחר כמה דקות של צילומים, היה 
להפגיש אולי גם היה ניתן הרבה מאוד זמן מבוזבז. 

עם חבר פרלמנט פחות אוהד את ישראל, על מנת אותנו 
להדגיש את האתגר הדיפלומטי של ישראל בפורום 

 הזה.
Dirk Dubois  קצרה סקירה

בנושא פעילות 
 ESDC-ה

קיום ההרצאות הסקירה ניתנה במסגרת  מיותר,
 .אידיאלישהיה ממילא לא מקום , ESDC-באולם של ה

ישראל יחסי  יער-לשנורוני 
 א"והא

 חובההרצאת 

Gerhard Conrad  מודיעיןפעילות 
 א"בא

 טובההרצאה 

Silvio Gonzalo  מאמצי
דיסאינפורמציה 

 של רוסיה

 , אם כי לא חובהטובה ומעניינתהרצאה 

Gabor Iklody  המדיניות
האחודה של 

א בנושאי "הא
 ביטחון והגנה

 טובההרצאה 

 
 

 השנהאיחוד האירופי לשקול לקראת הביקור בשיש נקודות 
 

הדברים, מאחר שיש לנו מטבע . לשמר הרצאות קצרות יחסית, עם זמן רב לשאלותנכון  .1
בין נצטרך כמובן לתעדף , (יחסית ,למרות שהוא יכול להיות יום ארוך)יום אחד בלבד 

כם את זמינות הדוברים, בכירותם ורמתם כדוברים. הנושאים השונים בהתאם להערכה של
 ו.", גם ביחס לנושאים שנשמע בנאטלהבטיח גיוון בדעות ובנושאיםרק חשוב 
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הביקור בשנה שעברה העברתם לנו תיק סקירות יסוד שהכנתם בשגרירות. לקראת  – וליש .2
 ?מתכוונים לעדכן אותו או שנפיץ לחניכים את התיק של שנה שעברהאתם 

 למנט האירופיישאר בפרניתן פשוט לההאם . הביקורלמצוא מקום מתאים לקיום צריך  .3
 לא, צריך למצוא אולם חלופי טוב בסביבה.ם א ?ולקיים שם את כל ההרצאות

 יםשמכיראו חוקר בכיר ממכון מחקר לשקול להוסיף פגישה גם עם עיתונאי בכיר אפשר  .4
 א מקרוב"את פעילות הא

א, אם כי "ו, ניתן לדלל ההתייחסות לנושא בא"ריבוי התכנים הביטחוניים בנאטלאור  .5
 א"ו לא"חשוב לשמר הדיון ביחסי הגומלין בין נאט

 :בתוכנית הדובריםשניתן לשקול לכלול נושאים  .6
הכללת רכיבים )של האיחוד האירופי לטיפול במשברים  "הגישה הכוללת" .א

 (ביטחונייםברים משאזרחיים בטיפול ב
פ מחקרי, "סחר, שת)בפריזמה רחבה א "האהיחסים עם ישראל בעיני תפיסת  .ב

 (תרבות וכו'
א מישהו שמערער על פתרון "יש באהאם  :לעניין זה) פלסטיני-הישראליהסכסוך  .ג

אני מניח  ולאור מדיניות החוץ האחודה של האיחוד,) כןאם  ?שתי המדינות
 (עניין לשמוע אותו, יכול להיות מ(?שאין

 א"הכלכלית של האהפעילות  .ד
 והמשמעויות של המהלך במישורים השונים א לברקזיט"האהיערכות  .ה
 א"הא מבחינתכותיו להסכם הגרעין עם איראן והשאתגור  .ו
ו, וההשוואה יכולה "מניח שיעלה ממילא בנאט)וסין את רוסיה א "האתפיסת  .ז

 (להיות מעניינת
 

 כאן כבסיס ראשוני לתכנון.עד 
 

אריק, אני מבין )עדכנו בבקשה מתי ניתן לעשות זאת שנשוחח טלפונית בהמשך השבוע, מציע 
 .(שעון ישראל 12:00בשעה  23.01.18ונית ביום שלישי שמנסים לתאם לנו שיחה ראש

 
 רבה ונשתמע בקרוב,תודה 

 
 ל"און, מב-בראלי 


